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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Oświaty, Kultury i Sporu oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 

Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu, odbytego w dniu 25.04.2017r. 

 

Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 15:00 -17:00. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku   - Grażyna Witczak 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

6. Przewodnicząca Zarządu Oddziału ZNP w Więcborku  - Ewa Pirzgalska 

 

Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert powitał wszystkich zebranych 

przypominając porządek obrad posiedzenia, który obejmował: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 

z siedzibą w Więcborku. 
4. Informacja dotycząca kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty samorządowej w 2016 r. 

oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych w 2017 r. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały dotyczącej gminnej oświaty. 

6. Przyjęcie informacji Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

dotyczącej naprawy dróg i ulic po sezonie zimowym. 

7. Informacja Burmistrza Więcborka dotycząca ostatecznych ustaleń w kwestii budowy 

chodnika przy ulicy I Armii Wojska Polskiego w Więcborku. 

8. Sprawy różne. 

 

Jednocześnie poinformował członków Komisji o wprowadzonych do powyższego zmianach 

polegających na: 

 

 punkt drugi porządku w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork obrad zastąpiony został punktem 

dotyczącym zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Sępoleńskiego  
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 z porządku obrad usunięta została pozycja dotycząca zaopiniowania projektu uchwały 

dotyczącej gminnej oświaty, w jej miejsce wprowadzono punkt dotyczący zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia 

prawa w uchwale Nr XXX/227/17 Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie rozpatrzenia 

skargi na Burmistrza Więcborka. 

 

 

Następnie Przewodniczący Komisji poprosił o przegłosowanie porządku obrad po zmianach. 

 

Obecnych 14 radnych. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki 

 

Przewodniczący Komisji oddał głos Skarbnik Gminy Więcbork, która omówiła projekty 

uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

 

a) w sprawie w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.17.2017/26 z dnia 24 kwietnia 2017 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 01095 o kwotę 611.848,95 zł z przeznaczeniem 

na zwrot części podatku akcyzowego zwartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego 

do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w 

sprawie jego zwrotu, poniesionych w tym zakresie przez gminy za pierwszy okres płatniczy 

2017 r. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w§4430, §4210, 

§4300, §4010, §4110 i §4120. 

2. Zwiększa się plan dochodów w rozdz. 90019 § 2460 o kwotę 104.546,00 zł z uwagi na 

otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy dotyczącej udzielenia dotacji na 

przedsięwzięcie pn. „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy Więcbork”. Po stronie wydatków w planie finansowym w §4300 ujęta została 

kwota 149.352,00 zł, uwzględniająca 30% udział środków własnych Gminy w realizacji 

zadania. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 80195 o kwotę 8.081,00 zł 

dokonano na podstawie umowy nr 69/M/2017 z dnia 13 marca 2017 r. dotyczącej 

dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 

4. W rozdz. 60016 w §6630 wprowadza się plan finansowy w zakresie dochodów 

majątkowych w wysokości 61.750,00 zł z uwagi na planowaną realizację inwestycji pn. 

„Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej 

na dł. 650 m w obr. geod. Nowy Dwór (cz. dz. Nr 131/1) oraz przebudowa skrzyżowania 

drogi gminnej nr 020206c relacji Zakrzewek-Nowy Dwór-Zboże z drogą powiatową  

nr 1129C w m. Nowy Dwór (dz. nr ew. 27 i 137) ”. Inwestycja ma być współfinansowana  

z dotacji celowej z samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Po stronie wydatków 

realizację przedmiotowej inwestycji ujęto w §6050 w wysokości 264.100,00 zł. 
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5. W rozdz. 85219 w §0870 wprowadza się plan finansowy w zakresie dochodów 

majątkowych w związku ze sprzedażą zdemontowanego w Miejsko-Gminnym Ośrodku 

Pomocy Społecznej w Więcborku pieca c.o. 

6. W rozdz. 80101 i 80110 dokonano zmian w zakresie planu finansowego dochodów 

pomiędzy §0690 a §0610 w związku ze zmianami w szczegółowej klasyfikacji dochodów 

wprowadzonymi Rozporządzeniem Ministra Rozwoju i Finansów z 22 grudnia 2016 r. 

zmieniające rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych (Dz. U. poz. 

poz. 2294). W wyniku zmian w klasyfikacji dochodów pojawił się §0610. 

7. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 70005§0690 o kwotę 1.700,00 zł (wpływ odpłatności za przygotowanie dokumentacji do 

sprzedaży nieruchomości na rzecz najemców), 

- 75011§2360 o kwotę 5,00 zł oraz w 85502§2360 o kwotę 6.000,00 zł (dochody JST 

związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

- 90002§0910 o kwotę 600,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). Powodem zmian jest bądź wykonanie w/w 

dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego 

planu finansowego. 

8. W funduszu sołeckim Sołectwa Borzyszkowo na mocy uchwały nr 1/2017 zebrania 

wiejskiego z dnia 15.02.2017 r. wprowadza się następujące zmiany w planie finansowym 

wydatków: 

- w rozdz. 60014 §6300 wprowadza się plan finansowy w kwocie 3.000,00 zł celem 

udzielenia pomocy finansowej dla Starostwa Powiatowego w Sępólnie Kraj. na 

dofinansowanie wykonania dokumentacji technicznej dotyczącej budowy chodnika przy 

drodze powiatowej nr 1130C relacji Borzyszkowo – Rościmin w miejscowości Borzyszkowo, 

- w rozdz. 60016 w §4210 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 3.000,00 zł celem 

sfinansowania zadania opisanego powyżej, 

- w rozdz. 90015 w §6050 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 1.500,00 zł. Sołectwo 

rezygnuje z zakupu i montażu lampy solarnej, 

- w rozdz. 92109 w §4210 zwiększa się plan finansowy o kwotę 1.500,00 zł w celu zakupu 

materiałów do remontu świetlicy wiejskiej w Borzyszkowie w związku z koniecznością 

przeprowadzenia częściowego remontu podłogi. Dodatkowo, poza środkami z funduszu 

sołeckiego, budżet zadania zwiększa się o kwotę 5.000,00 zł z uwagi oszacowany koszt 

zadania przekraczający możliwości finansowe sołectwa. 

9. W rozdz. 60016, oprócz zmian opisanych w pkt. 1 i 5, zmienia się sposób i kwotę realizacji 

zadania pn. „Przebudowa ul. Strzeleckiej wraz z kanalizacją deszczową w Więcborku”. 

Zwiększa się plan finansowy w §6010 o kwotę 330.000,00 zł w celu zwiększenia udziałów 

Gminy Więcbork w ZGK Sp. z o.o. w Więcborku z przeznaczeniem na sfinansowanie 

przedmiotowego zadania. Tym samym zmniejszony został plan w §6050 w wysokości 

350.000,00 zł w tym zadaniu. 

10.W rozdz. 71012 w §4300 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 2.000,00 zł w celu 

sfinansowania zakupu materiałów na zabezpieczenie kominów w ramach dokonanej 

ekspertyzy ornitologicznej w zadaniu inwestycyjnym pn. „Termomodernizacja Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku”. 

11.W dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt. 3 uzasadnienia, dokonano zmian w planach 

finansowych placówek oświatowych i Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w związku  

z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

12.W rozdz. 75702 w § 8110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 88.895,00 zł w związku  

z mniejszymi niż planowano wydatkami związanymi z obsługą długu publicznego. 
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13.W rozdz. 85215§3110 zmniejszony został plan finansowy wydatków o kwotę 44.806,00 zł. 

Liczba osób uprawnionych do otrzymywania dodatku mieszkaniowego jest w tym roku 

mniejsza niż zakładano, zatem i wartość wypłaconych świadczeń jest niższa. 

 

Burmistrz Więcborka w uzupełnieniu informacji dotyczącej zadania wykonywanego na 

ulicy Strzeleckiej w Więcborku powiedział, że środki, które zabezpieczone na ten cel 

wynosiły 350.000,00 zł. po wykonaniu kosztorysu zadania oraz zakresu niezbędnych prac, 

pozwolą na wykonanie inwestycji w nieco większym zakresie tj. remont nawierzchni  

ul. Parkowej i odcinka przy Restauracji. Kwota zadania wyniesie 330.000,00 zł. Prace już 

zostały rozpoczęte. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego 

 

Projekt uchwały przygotowany został na podstawie uchwały nr 1/2017 zebrania wiejskiego 

Sołectwa Borzyszkowo z dnia 15.02.2017 r. dotyczącej zmian w funduszu sołeckim na 2017 

rok. Zgodnie z treścią uchwały środki dotychczas zaplanowane na zakup materiałów 

drogowych przeznaczone zostaną na dofinansowanie wykonania dokumentacji technicznej 

zgodnie z celem opisanym w §1 ust. 1 Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku. 

 

Projekt uchwały zakłada wniesienie do Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku wkładu pieniężnego na sfinansowanie zadania 

polegającego na przebudowie ul. Strzeleckiej wraz z kanalizacją deszczową w Więcborku. 

Podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną   

odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku nastąpi poprzez objęcie przez Gminę Więcbork 

330 (słownie: trzysta trzydzieści) nowych udziałów o wartości nominalnej 1.000,00 zł 

(słownie złotych: jeden tysiąc 00 /100) każdy, w zamian za wkład pieniężny w kwocie 

330.000,00 zł (słownie złotych: trzysta trzydzieści tysięcy00 /100). 
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Pytań nie wniesiono. 

 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

W kolejnym punkcie Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka przedstawiła informację dotyczącą kształtowania się kosztów 

funkcjonowania oświaty samorządowej w 2016 r. oraz założeń dotyczących realizacji zadań 

oświatowych w 2017 r. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Władysław Rembelski  podziękował Dyrektor za bardzo dobrze przygotowane 

materiały, które pozwoliły mu na dokonanie szczegółowej i pełnej analizy. Zauważył, że 

polityka Gminy patrząc na dopłatę do części subwencjonowanej jest prawidłowa, gdyż 

widoczna jest tendencja spadkowa i plan 2017r. przewiduje ja też niższą niż wykonanie roku 

2016. Te dane przygotowuje się po to, aby wyciągnąć wnioski i podjąć przedsięwzięcia 

zmierzające do jeszcze lepszego gospodarowania z tym, że na dzień dzisiejszy takich 

koncepcji nie można budować z uwagi na niewiadoma co do sposobu finansowania oświaty 

po wprowadzeniu zmian. Według informacji nieoficjalnych pozyskanych przez niego  

z centrum zapowiada się to nie optymistycznie. Jeżeli wszystkie jednostki samorządu 

terytorialnego będą traktowane równo, to naturalnie giną powiaty, gdyż nie będą w stanie 

utrzymać placówek oświatowych /nie mają one dochodów własnych/. Natomiast  

z nieoficjalnych informacji z Ministerstwa Oświaty wynika, że inaczej będą traktowane 

jednostki gminne, inaczej jednostki oświaty, z tego względu, że w uzasadnieniu tych zmian są 

zapisy mówiące o tym, iż jednostki gminne mają dochody własne i pewne wydatki będą 

musiały pokrywać z tychże dochodów.  Wszelkie działania zmierzające do obniżenia 

finansowania wydatków z dochodów własnych będzie wręcz niemożliwe. Według oficjalnych 

danych finansowanie odbywać się będzie według schematu: 30% subwencji, 30% dotacji, 

30% z budżetu gminy, niewiadome pozostaje źródło finansowania pozostałych 10%. Radny 

podkreślił jednak, że koszty należy analizować, gdyż według przekazanych w informacji 

danych niepokojące są koszty w Gimnazjum w Więcborku oraz Przedszkolu Gminnym  i im 

należy się przyjrzeć.  

 

Radny Andrzej Wenda wyraził uznanie dla pracy Dyrektor BOOS w zakresie oświaty 

gminne w kontekście trudnej sytuacji, z jaką Rada miała do czynienia w oświacie za 

poprzedniego kierownictwa. Według niego sytuacja się ustabilizowała. Pytał też, czy na rok 

2017 Dyrektor wzorem roku 2016 również zaplanowała rezerwę i na co ona jest 

przeznaczana. 
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Dyrektor BOOS odpowiedziała, że rezerwa jest zabezpieczona na poczet ewentualnych 

zwiększeń  zakresie urlopów dla poratowania zdrowia, stanów nieczynnych, na ewentualność 

zdarzeń i sytuacji, których nie da się przewidzieć.  

 

Radny Wenda pytał, czy ta zaplanowana rezerwa zostanie w całości wykorzystana tak jak 

było to w roku 2016 konkretnie o rezerwę 32.000,00zł. 

 

Dyrektor BOOS wyjaśniła, że  mowa jest tu o dwóch różnych rezerwach. Radny mówi  

o środkach pozyskanych z Ministerstwa w zakresie części  oświatowej subwencji ogólnej. Te 

środki były wykorzystane w roku 2016, bo one muszą być w danym roku wykorzystane. Była 

to kwota 12.000,00 zł wykorzystana na pomoc psychologiczno-pedagogiczną do wszystkich 

szkół podstawowych oraz 20.000,00 zł na obiekt nowo wybudowany. Nawiązując do 

budzących niepokój informacji, co do skutków nowej reformy oświatowej stwierdziła, że tak 

na prawdę nie spodziewa się większych niepokojów w zakresie zatrudnienia nauczycieli  

w roku szkolnym 2017/2018. Może się coś ewentualnie zadziać odnośnie nauczycieli  

z kwalifikacjami nauczycielskimi w zakresie edukacji wczesnoszkolnej /sygnał jest o 1-2 

przypadkach, które mogą być wątpliwe/. Natomiast większy niepokój budzi to, co zadzieje się 

w kolejnym roku, kiedy skończy się okres przejściowy i wygasną oddziały gimnazjalne. Dla 

organu finansowego w części dotyczącej zabezpieczenia środków na ewentualne odprawy, 

stany nieczynne itp.  

 

Radny Rembelski pytał, czy są już opracowane arkusze organizacyjne, a jeżeli tak, to jaka 

liczba nauczycieli objęta jest wypowiedzeniami. 

 

Dyrektor BOOS podała, że oświata jest jeszcze przed ruchami kadrowymi, do biura do 

piątku tj. w terminie spłynęły wszystkie arkusze organizacyjne. Kolejnym ruchem, będzie 

zawiezienie ich do Kuratorium. 

 

Jaka jest w gminie Więcbork liczba nauczycieli w okresie ochronnym – radny Rembelski.  

 

Nie mam takich informacji – Dyrektor BOOS. 

 

Przewodnicząca ZNP powiedziała, że zgodnie z ustawa o związkach zawodowych chroniona 

jest taka liczba, jaka odpowiada ilości kadry kierowniczej. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do wcześniejszej dyskusji w kwestii rezerwy, zaznaczył, 

że nie ma tu mowy o żadnych ukrytych środkach. Lepiej być przygotowanym na czarny 

scenariusz i jeżeli ten się nie sprawdzi mieć środki do dyspozycji niż stawiać się w odmiennej 

sytuacji.  

 

Radny Stanisław Piłka, czy ma ona w budżecie środki na doposażenie placówek. Radny 

pytał w kontekście zbiórki, jaka ma się odbyć przed kościołem w Runowie na zakup 

kserokopiarki dla Szkoły Podstawowej. 

 

Dyrektor BOOS powiedziała, że nie ma pojęcia jaką w tym zakresie wykazują inicjatywę 

rodzice i na ile wykorzystują o tego swoje dzieci. Aczkolwiek patrząc na inicjatywę rodziców 

dzieci z SP Runowo, to należą im się słowa uznania. Jakie będzie przeznaczenie tych 

środków, to kwestia decyzji Rady Rodziców i porozumienia z Dyrektorem. 

 

 Czy Dyrektor zwracał się do BOOS o pomoc – radny Piłka. 
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Nie, nie zwracał się – Dyrektor BOOS. 

 

Radny Jan Antczak uznał, że Dyrektor powinien zwrócić się z tym do Dyrektor BOOS. 

 

Pan Dyrektor wie, jakim dysponuje budżetem i wie, co miał zaplanowane na 2017.Jeżeli 

zaplanował zakup „X”, a zdecydował się na zakup ”Y”, to niestety nie mogę wziąć 

odpowiedzialności za to, co robią rodzice dzieci, to nie leży po mojej stronie. To jest kwestia 

współpracy Rady Rodziców z Dyrektorem Szkoły. Nie dysponuje jakąś nieokreśloną pulą 

środków do której można wnioskować o  jej podział, czy uwzględnienie zwiększenia jakiegoś 

planu. Tak na prawdę to do Państwa jest pytanie, czy zmienia się plan finansowy w zakresie 

budżetu oświaty – mówił Dyrektor BOOS.  

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że są grupy rodziców w różnych placówkach oświatowych 

gminy Więcbork, które bardzo aktywnie działają na rzecz szkół. Dowodem na to jest sytuacja 

z ubiegłego roku, gdzie Gmina dokładała kwotę do zakupu tablicy interaktywnej dla SP  

w Runowie i bardzo ceni takie przedsięwzięcia. Nie jest jednak tak, że Szkoła ta nie ma 

żadnych środków i nie jest w stanie kupić czegokolwiek np. papieru do ksero. Nie jest tak, że 

szkoły nie mają środków do dyspozycji, bo przecież Rada w budżecie Gminy zatwierdza 

takowe w ich planach finansowych. Jeżeli szkoła zrealizuje plan tj. wyda środki na 

zaplanowane rzeczy nie można jej też ograniczać w ten sposób, by hamować inicjatywę  

i zabraniać zbiórek aktywnym rodzicom.  

 

Radna Anna Łańska pytała z kolei  o środki, jakie zbierane są w klasach przez nauczycieli 

na zakup materiałów, na zajęcia plastyczne. Chciała wiedzieć, czy Placówki z budżetu Gminy 

otrzymują na to środki, czy też rodzice w swoim zakresie rzeczywiście muszą za to zapłacić. 

 

Radna Beata Kopta powiedziała, że w szkołach wygląda to tak, że jeżeli rodzic posyła do 

niej dziecko, to musie je też wyposażyć.  

 

Dyrektor BOOS mówiła, że takie środki nie są przekazywane z budżetu. Z jej osobistego 

doświadczenia wynika, ze nauczyciel prowadzący wiedział jakie zajęcia będą realizowane  

i co będzie potrzebne. Rodzic nie kupował indywidualnie tylko wpłacał jakąś kwotę,  

a nauczyciel koordynował to żeby było to spójne z programem nauczania.   

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Kolejny punkt – zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na 

wezwanie do usunięcia naruszenia prawa w uchwale Nr XXX/227/17 Rady Miejskiej w 

Więcborku w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka zreferowała radna 

Anna Łańska 

 

Na sesji w dniu 29 marca 2017r. Rada Miejska w Więcborku rozpatrzyła skargę wniesioną 

przez mieszkańca Więcborka na Burmistrza Więcborka i podjęła w tej kwestii uchwałę.  

W dniu 10 kwietnia 2017r. do Rady Miejskiej w Więcborku wpłynął wniosek od tego samego 

mieszkańca – wezwanie do usunięcia naruszenia prawa, które jego zdaniem nastąpiło  

w podjętej wcześniej uchwale poprzez poświadczenie nieprawdy. Wymienia różne fakty 

dotyczące dróg, ich ilości itd. Wnoszący powołał się w piśmie na art. 101 ustawy  

o samorządzie gminnym  wg którego cyt.:” każdy, czyj interes prawny lub uprawnienie 

zostały naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ gminy w sprawie  

z zakresu administracji publicznej, może - po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia 
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naruszenia - zaskarżyć uchwałę lub zarządzenie do sądu administracyjnego.” Na posiedzeniu 

połączonych Komisji RM w dniu poprzedzającym sesję pozytywnie zaopiniowano projekt 

uchwały dotyczący udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa.  

W projekcie  uchwały Komisja stwierdza, że podniesione przez skarżącego zarzuty są 

bezzasadne.   

 

Uwag nie wniesiono 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Informację o stanie dróg po sezonie zimowym przedłożył Kierownik referatu UM  

p. Tomasz Fifielski. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak mówił, że jako sołtys przejechał wszystkie drogi sołectwa Runowo. I tak 

droga prowadząca od Firmy SBN w kierunku Wituni pełna dziur. Należałoby tam skierować  

i równiarkę i wał. Drga przy Szkole tzw. dryfta jest prawie nieprzejezdna, droga za torami  

w 50% wymaga napraw równiarką i wałem.  

 

Pan Fifielski odpowiedział, że są to odcinki dróg, gdzie trzeba zastosować i równiarkę i wał. 

Te prace wykonane zostaną w miesiącu czerwcu. 

 

Radny Wojciech Janicki wskazywał z kolei na katastrofalny stan nawierzchni drogi przy  

ul. Dworcowej. Wyraził obawę, że taka sytuacja może doprowadzić za chwilę do zamknięcia 

tejże drogi, a cały tabor samochodów ciężarowych przekserowany zostanie przez centrum 

miasta. Prosił, by Burmistrz wyznaczył jednego z pracowników do ciągłego monitowania 

spółek PKP i ponaglania ich do przeprowadzenia stosownych procedur związanych  

z przekazaniem drogi. Radny mówił, ze zdaje sobie sprawę z wysokich kosztów przebudowy 

tej drogi ale uważał również, że im wcześniej zajmie się tym Gmina Więcbork tym lepiej. 

 

Pan Fifielski powiedział, że w ubiegłym roku po kontroli drogi przy ul Dworcowej przez  

Nadzoru Wojewódzkiego z Bydgoszczy PKP dostało pewne wytyczne. Chodziło tu  

o nawierzchnię i dodatkowe oznakowanie.  

 

Radna Beata Kopta zgłosiła prośbę o poprawienie oznakowana parkingu przy Szkoły 

Podstawowej w Więcborku.  W tej chwili jest ono już mało widoczne. Drugi wniosek radnej 

dotyczył  zapadającego się chodnika przy wjeździe do ww. Szkoły. Wcześniej była w tym 

miejscu awaria kanalizacji i po jej interwencji pracownik postawił tam barierki 
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zabezpieczające. Zabezpieczenie stoi już dwa dni i nie podjęto dalszych czynności 

zmierzających do naprawy uszkodzeń. 

 

Radny Antczak ponowił o interwencję w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w sprawie 

odświeżenia znaków poziomych przy skrzyżowaniu dróg znajdującym się w sąsiedztwie 

cmentarza komunalnego. 

 

Radny Władysław Rembelski  poruszył sprawę naprawy drogi Ogrodowej w Sypniewie. 

Prosił, by przy omawianiu tej inwestycji i ujmowaniu jej w zadaniach budżetu Gminy 

pamiętano o tym, że sama nakładka nie wystarczy, da co najwyżej efekt na krótki czas  

i trzeba będzie do tematu powrócić. Prosił też, aby podobnie, jak w roku ubiegłym 

skierowano równiarkę gminna do wyrównania terenu parkingu przy cmentarzu komunalnym 

w Więcborku. 

 

Pan Fifielski  powiedział, że tak naprawdę cała ulica wymaga nowej nakładki ale przełom był 

na odcinku 30m. Ten odcinek był przebadany przez drogowców i na ten odcinek wykonany 

jest kosztorys w kwocie 11.000,00 zł. Inwestycja obejmuje również wzmocnienie podłoża.  

 

Radny Ryszard Kałaczyński  pytał, czy przy ul. W. Witosa w Wituni nadal będzie zbierane 

pobocze. To co wykonane zostało w tym zakresie jesienią było wykonane dobrze. Dzieci 

mogły bezpiecznie przemieszczać się w drodze do i ze szkoły, i woda deszczowa miała 

odpowiedni odpływ. Radny chciał też wiedzieć, dlaczego na Osiedlu Piastowskim 

zdecydowano o nawierzchni polbrukowej, a nie wyłożeniu asfaltu. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że również na ul. Strzeleckiej wolałby położyć kostkę, 

gdyż w momencie sytuacji awaryjnych jest to materiał łatwy w demontażu. Potem pozostaje 

jedynie kwestia zagęszczenia podłoża i położenie kostek ponownie. Przy nawierzchni 

asfaltowej nie jest to już takie proste nawet przy najlepszej metodzie. Kosztorysowo na 

pewno polbruk nie jest droższy. 

 

Pan Fifielski odnosząc się do kwestii poboczy przekazał, że jest to usługa koparko-ładowarki 

i samochodu, który wywozi zebrany piasek. Odbywa się to z działu dotyczącego dróg  

i paragrafu usługowego 4300. W tym dziale są skromne środki, dlatego też Gmina stara się  

w tym względzie współpracować z rolnikami. Jeżeli chodzi o Witunię to w ubiegłym roku 

zgłosiło się kilku rolników, którzy szukali zmami na swoje użytki rolne. Prace dotyczyły 

Wituni i ul. W .Witosa oraz Nowego Dworu – części drogi gminnej w kierunku bloków. 

Dzięki temu zabiegowi woda z dróg miała odpływ po zimie, co z kolei przełożyło się na ich 

dobry stan. Dalsze tego typu prace przewidziane są po długim weekendzie majowym  

i dotyczyć będą dalszego odcinka ul. W. Witosa i ul. Łąkowej na wysokości boiska.  

 

Radna Beata Lida  prosiła, aby zainterweniować w Zarządzie Dróg Powiatowych  

o naprawę wszystkich dróg powiatowych na terenie gminy Więcbork, które takowej 

interwencji wymagają. Problem dotyczy samych nawierzchni ale też konieczności zebrania 

poboczy.  
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Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję przechodząc do informacji Burmistrza 

Więcborka dotyczącej ostatecznych ustaleń w kwestii budowy chodnika przy ulicy I Armii 

Wojska Polskiego w Więcborku. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że byłby ostrożny w używaniu słowa „ostatecznych 

ustaleń”, gdyż jak wiadomo stan dróg powiatowych nie jest najlepszy i tam również powiat 

będzie musiał zaangażować swoje środki. Półtorej godziny przed posiedzeniem Komisji 

odbyła się rozmowa z Dyrektorem ZDP p. Ekertem oraz Skarbnikiem Powiatu  

p. Władysławem Rembelskim, miedzy innymi w sprawie przedmiotowej oraz inwestycji  do 

jakich przygotowuje się ponieważ Powiat, a dotyczących remontu tych najbardziej 

newralgicznych miejsc na drogach,  na terenie wszystkich gmin powiatu. Dziś zatem nie 

może dookreślić, jaki los spotka inwestycję na przy ul I AWP, może jednak zapewnić, iż 

zrobi wszystko, będzie też rozmawiał z radnymi na ten temat, w kwestii propozycji 

powiatowo-gminnych, aby to zadanie zostało w tym roku wykonane. Na temat wykonania 

tego zadania dyskutowano kilka lat, przeprowadzono procedurę jej przejęcia, aby zrealizować 

plany i poprawić bezpieczeństwo przy tej drodze, więc na pewno priorytetem jest wykonanie 

odcinka chodnika do wysokości wjazdu na ulice Szlaku Bursztynowego.  Na dziś potrzebuje 

trochę czasu, aby pewne rzeczy mógł przeanalizować, a następnie przedstawić radnym 

propozycje do wspólnej dyskusji. 

 

Radna Łańska dopytywała, czy przyjęte przez Gminę Więcbork i Powiat Sępoleński  

porozumienie jest w tej chwili w jakiś sposób zagrożone. 

 

Nie. Na dzień dzisiejszy jest tak, że zarówno Gmina Więcbork, jak i Powiat mają w swoim 

budżecie zabezpieczone środki w wysokości 40.000,00 zł Gmina i 40.000,00 zł Powiat. Jak 

będzie wyglądało to za miesiąc nie wiem ale na pewno na ten temat będziemy rozmawiać  - 

mówił Burmistrz Więcborka. 

 

Pewne propozycje padły ze strony Powiatu do rozpatrzenia przez Burmistrza Więcborka. 

Burmistrz musi je rozpatrzeć ze swoimi służbami technicznymi i z Wysoką Radą. Uważa 

jednak, że problem o którym dziś dyskutowano bardzo tajemniczo można załatwić w ten 

sposób, że porozumienie w sprawie nawierzchni przy ul. I AWP może być w stu procentach 

zrealizowane – mówił radny Rembelski/ Skarbnik Powiatu Sępoleńskiego. 

 

W sprawach różnych Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski poinformował  

o zmianach dotyczących Obszarów Szczególnie Narażonych. Decyzją Dyrektora 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu z dnia 2 marca 2017r. od dnia 16 

marca 2017r. Gmina Więcbork jest na terenie OSN. Wiąże się to z dużymi problemami dla 

rolników wynikającymi z wprowadzeniem dodatkowych obostrzeń dla prowadzenia 

gospodarstwa rolnego. Objęte zostało tym całe województwo z uwagi na dużą ilość jezior i 

rzek na jego terenie. Aby jak najmniej azotów wpływało do wód rolnicy dodatkowo będą 

musieli prowadzić tzw. karty pól z wszystkimi przeliczeniami na azot tj. ile obornika, 

gnojowicy  
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i azotu jest stosowane. Dodatkowo wchodzi obowiązek posiadania płyty obornikowej oraz 

zbiornika na gnojówkę o wystarczalności na sześć miesięcy /większy zbiornik albo mniejsza 

produkcja/. Skierował też prośbę do radnych z terenów wiejskich w związku z pismem 

szefowej ARiMR z Sępólna Krajeńskiego, o poinformowanie rolników, że od 8-15 maja 

/codziennie do godz. 20:00/ przyjmowane będą wnioski na dopłaty. 

 

Radny Kałaczyński przypomniał o Mistrzostwach Polski w Weteranów w Podnoszeniu 

Ciężarów i konieczności wsparcia Komitetu Organizacyjnego. 

 

Na tym spotkanie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 

 

  

 

 

 

 

 


